
Generální zasedání UIAA 2006 v obrazech 

 
Zasedání se účastnilo celkem 63 federací s volebním právem. Nedá se říci, že by probíhalo hladce, 
ale oproti Singapuru v minulém roce to prý byla procházka rajskou zahradou. Proto navrhl italský 
zástupce CAI Silvio Calvi dokonce vymazat z loňského zápisu veškeré osobní poznámky co kdo řekl a 
udělal a ponechat pouze výsledek rozhodnutí – tento návrh GA přijalo.  
Zpráva presidenta Pierre Humbleta se dotýkala všech současných problémů i úspěchů. Po třech 
kontinentálních jednání Rady o budoucnosti UIAA prezident vyjádřil přesvědčení, že vzhledem 
k přáním mnoha členů se bude cítit jako otec, vypravující s trochou smutku své dospělé dítě (UIAA 
Climbing) na cestu od rodiny. To ještě netušil, že se dítě odloučí ještě více, než čekal. Zprávy o stavu 
financí byly pozitivní, možná že až příliš – prezident zmínil cíl neprodukovat tak velký zisk, nýbrž 
použít tyto prostředky na činnost. Delegátům pak představil novou sekretářku UIAA Judith Safford. Ta 
ve své krátké úderné prezentaci položila zásadní otázku „Co je UIAA?“ a hned na ni odpověděla: „To 
teď nevíme“. 
 

 
 
Předseda ISMC Jordi Colomer referuje o dosavadních výsledcích úsilí učinit skialpinismus 
olympijským sportem. Po zprávě Marca Scolarise přiznávající, že ke stejnému cíli má mnohem dále, 
následovala překvapivá akce nového presidenta DAV: požadoval hlasovat o návrhu, aby UIAA 
zaměřilo své úsilí na soutěžní lezení, nikoli skialpinismus – a vydával to za řádně předem podaný 
návrh vyjádřený slovy „transparency of UIAA and ISMC“. První vzrušenou diskusi mezi delegáty 
ukončil až tajemný vstup portugalského delegáta účastnícího se včerejšího zasedání Councilu, že 
pokud se otázka odloží o hodinu, nebude už možná potřeba o ní jednat. (A také ano). 
 



 
 
President Pierre Humblet představuje zcela mimo připravený program nový návrh k hlasování: Pokud 
bude přijat, soutěže v lezeckých disciplínách už nebude uznávat UIAA jako svoji aktivitu, a tím otevře 
cestu k utvoření jiné organizace. Toto nejčistší a nejrychlejší z možných řešení sporů o budoucnosti 
UIAA se rozhodl předložit k hlasování po výsledku včerejšího jednání Councilu. Výsledek byl 
překvapující zřejmě pro všechny : návrh prošel naprostou velkou většinou hlasů – pouze pět proti.  
 



 
Takto vypadá nakreslená budoucnost. 

 
„Čiň čertu dobře, peklem se ti odmění“ - toto rozhodnutí pak zcela narušilo a rozbouralo chod GA, 
vždyť na programu bylo hlasování o předkládaných třech koncepcích uspořádání a volby. Jednání pak 
probíhalo ve vzrušené a zmatené atmosféře řešící, zda má smysl hlasovat o tom či onom. President 
jen stěží udržel chod jednání a zklamání si asi musel vypít až do dna, když (opět jako překvapení 
v rozporu s natištěnými  hlasovacími lístky) se znovu  přihlásil jeho protikandidát Mike Mortimer, a o 
jeden hlas zvítězil.  
 



 
Dobrým mravům učinili zadost v závěru gentlemani z britských ostrovů, kteří navrhli se zpožděním 
alespoň poděkovat za dlouholetou práci v UIAA Alanu Blackshawovi, takže možná příští GA zase 
řádně poděkuje i Pierrovi Humbletovi. 
 
Negativním důsledkem zmatků v průběhu zasedání byl nedostatečný prostor pro zprávy odborných 
komisí, spěch při činění rozhodnutí v dalších záležitostech nebo odklad schválení některých podkladů 
– jako například Tyrolské deklarace, mj. formulující etické principy horolezectví.     
 



 
Předseda Access&Conservation Commission Robert Petttigrew popisuje úspěšnou intervenci UIAA při 
řešení problémů s povolením volného vstupu do Národního parku Huascarán pro horolezce. Nejsme 
sami, kdo má problémy ve svobodném přístupu ke skalám... 
  



 
Ice Climbing Commission předsedá Carlos A. M. Teixeira. Ačkoliv by logikou závody v lezení v ledu 
patřily spíše do UIAA Climbing, nikdy nedošlo v tomto ohledu k nějakému rozhodnutí. Představil 
kalendář na novou sezónu; bohužel Tanvaldský Špičák v něm místo nemá, protože jsou mnohem 
přísnější pořadatelská pravidla.   
 
Zprávu Montaineering Commission přednesla Američanka Eliza Moran, první předsedkyně nějaké 
komise UIAA v dějinách. Považovala za vhodné upozornit delegáty, že já jsem jediná předsedkyně 
z nich, a proto se mi ji nepodařilo v rozpacích pořádně zaostřit a její portrét chybí.  Na prezentaci práci 
„své“ Moutaineering Commission přizvala i všechny své podřízené mužské ovečky, a sklidila dlouhý 
potlesk. MC pracuje mj. na instruktorských standardech pro členské federace.  
 



 
 
Lékařské komisi předsedá elegantní Buddha Basnyat, původem z Nepálu. Bohužel výměna názorů 
mezi ním a Marcem Scolarisem o dopingu léky v horolezectví příliš elegantní nebyla.  
 



 
 
Mountain Protection je parketou Skota Dave Morrise. Na zasedání UIAA byla mj. doručena nóta 
FFCAM týkající se ochrany Mt. Blancu apelující na všechny horolezce vystupující na tuto horu, aby se 
ve vlastním zájmu a zachování možnosti volného vstupu chovali odpovědně. Důvodem je neúnosná 
situace při bivakování poblíž chaty Gôuter. 
 



 
Komisi mládeže vede sympatická Anne Arran. Komise je ochotná i způsobilá pomoci členským 
federacím – stačí se domluvit. 
 



 
Hlasuje se o návrhu Nepálu odsoudit komerční přistání helikoptéry na vrcholu Everestu a zakázat 
další podobné pokusy. 
 



Bow Falls: řeči se vedou a voda teče. Jednání bylo zasazeno do neuvěřitelně krásného prostředí 
kanadského národního parku Banff.  
 
Oficiální informace z jednání naleznete na www.uiaa.ch. 
 
 
 
 
 
 
 
 


